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Mødedato: 14. juni 2023, kl. 13:00-15:30 
Mødested: Nobelparken, bygning 1453, lokale 515 
Mødeemne: Studienævnsmøde teologi 
 
Deltagere:  
VIP-medlemmer: Kirstine Helboe Johansen (SN-forperson og afdelingsleder), René 
Falkenberg, David Bugge (suppleant for Jakob Egeris Thorsen) 
 
Studentermedlemmer: Jon Asnæs Kattrup (SN-næstforperson), Elisabeth Roland 
Christensen, Søren Schrøder 
 
Observatører: Amanda Urban (studenterstudievejleder), Astrid Clara Bøgh Peder-
sen (studenterstudievejleder), Kathrine Juul Svejstrup (afdelingskoordinator), Trine 
Andersen (referent, Arts Studier), 
 
Fraværende: Liselotte Malmgart (studieleder), Jakob Egeris Thorsen (VIP, med-
lem) 
 

 
REFERAT 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
SN godkendte dagsordenen til dagens møde inkl. en ændring til punkt 8, hvor teologi 
får tilbudt både en plads til VIP og en plads til studerende i udvalget til undervisnings-
prisen (af den udsendte sagsfremstilling fremgik, at der kun var tale om 1 enkelt plads 
i udvalget). 
 
 
2. Opfølgning på godkendt referat  
SN skulle følge op på det godkendte referat fra SN-mødet den 10. maj 2023. Der var 
ikke punkter til opfølgning. 
 
 
3. Meddelelser/orienteringer fra 
3.1 Orientering v/ studienævnsforpersonen, herunder 
Studienævnsforperson/afdelingsleder, Kirstine Helboe Johansen, orienterede: 

• orientering fra UFA (Uddannelsesforum Arts): Der var ikke nyheder fra UFA. 
• Den nye dekan for Arts har indkaldt afdelingsleder, Kirstine Helboe Johansen, 

til et møde ang. det særegne for teologi.  
• Der var bachelor- og specialereception i uge 23. Postersessionerne blev foreta-

get igen i år og indtrykket er, at det var en succes. Fremmødet til receptio-
nerne var fint. 

• På instituttet arbejdes meget med at komme på plads i den nye konstellation 
med ny institutleder. 

• Der er sendt evalueringer ud til bachelor- og specialestuderende. 
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• Der arbejdes på en evaluering af hytteturen for de nye studerende. 
• Da der var en del ansøgere, som sagde nej til optag sidste år på kandidatud-

dannelsen i teologi, tilbydes pladser til flere kandidatstuderende i år for at 
lande på det ”rigtige” tal for optag. 
 

3.2 Meddelelser v/ studieleder 
Afdelingsleder/Studienævnsforperson, Kirstine Helboe Johansen, orienterede på 
vegne af studieleder: Efter det blev besluttet at kandidatuddannelsen i diakoni skal 
lukkes, er der blevet foretaget en undersøgelse af, om det vil være mulig at lave en ma-
steruddannelse i diakoni. På baggrund af undersøgelsens resultater har arbejdsgrup-
pen og dernæst institutledelsen og prodekanen for uddannelse besluttet at indstille til 
prorektor for uddannelse, at der ikke gås videre med at lave en masteruddannelse i di-
akoni. Der arbejdes i stedet på at undersøge eventuelle alternativer, fx udbud af en-
keltmoduler inden for diakoniens fagområde. 
 
3.3 Orientering v/ studieadministrationen 
Trine Andersen orienterede om juni måneds Nyhedsbrev fra Arts Studier. Overskrif-
terne i nyhedsbrevet var: 

Orienteringer 
• Nyt initiativ skal styrke forventningsafstemning med projektværter 
• Handleplaner for efter- videreuddannelsesområdets (EVU) undervis-

ningsmiljøundersøgelse er nu godkendt 
• Status på EVU-optag efter ansøgningsfristen 2. maj 
• Karriereaktiviteter for internationale full degree studerende 
• Nyt i Power BI 

Arrangementer 
• Karrieretilbud for dimittender 

Deadlines 
• Planlægningen af undervisningen for F24 er i gang 
• Har du lyst til at lave et Summer University kursus i 2024? 

 
3.4 Nyt fra studievejlederne 
Studenterstudievejleder Amanda Urban orienterede: 
Der er læseferie, og det betyder, at studievejledningen kun har 2 ugentlige træffetider. 
Der er henvendelser nok til at fylde disse træffetider ud. Henvendelserne drejer sig 
særligt om reeksaminer, eksamensangst og bacheloroptag. 
 
Astrid Clara Bøgh Pedersen er ansat som ny studenterstudievejleder i stedet for 
Amanda Urban, som stopper pr. 16. juni. 
 
Studievejledningen arbejder i øjeblikket på planlægning af studiestarten. 
 
 
 

https://medarbejdere.au.dk/fakulteter/ar/til-undervisere-paa-arts/
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3.5 Nyt fra de studerende 
Det et læseferie- og eksamenstid og derfor er der ikke meget nyt fra de studerende, da 
dette er mange studerendes primære fokus i øjeblikket. 
 
 
4. Årsberetning fra censorformandskaberne (drøftelsespunkt) 
Baggrund 
SN skulle drøfte indkomne årsberetninger fra censorformandskaberne (CFM), 
som SN havde modtaget som mødebilag. Formålet var at drøfte, om SN kan se tegn 
på særlige opmærksomhedspunkter, der kan håndteres lokalt eller som rækker ud 
over det lokale/går igen på tværs af SN’s uddannelser – er der f.eks. mere gene-
relle, tværgående problematikker, der skal tages op og bringes videre til relevante 
interessenter på Arts? 
 
AL/SN-forperson skulle endvidere orientere om det årlige møde med censorformands-
skabet, som blev holdt i begyndelsen af maj. 
 
Orientering og drøftelse 
AL/SN-forperson, Kirstine Helboe Johansen, orienterede om, at mødet med censor-
formandsskabet gik godt, og der var mange konstruktive drøftelser.  
 
Studienævnet drøftede derefter censorformandsskabets årsberetning fra 2022 med 
særligt fokus på kommentarer ang. fagligt indhold og niveau ved eksamen. 
 
 
5. Drøftelse/overvejelse af nyttig information fra CFM årsberetninger og 

indhold til fællesskabelon (drøftelse) 
Baggrund  
I forlængelse af SNs drøftelse af indkomne årsberetning fra censorformandskabet 
(CFM) skulle SN drøfte, hvilket indhold i årsberetningen som var særligt værdifuldt at 
få. Derudover skulle SN drøfte, hvilke spørgsmål som bør stilles til CFM ifm. deres års-
beretning, hvor svarene på disse spørgsmål vil være nyttige at have som UN og SN på 
Institut for Kultur og Samfund. Dette er en opgave fra Studieleder, der sidder med i en 
tværgående gruppe, der arbejder på en mulig fællesskabelon på tværs af CFM. 
 
Drøftelse 
Studienævnet havde følgende kommentarer til det eksisterende skema for censorfor-
mandsskabernes årsberetninger (som SN også havde fået udleveret som bilag): 

- Der børe være en mere nuanceret beskrivelse under boksen ”censorernes til-
bagemelding om faget”, da årsberetningerne mestendels fokusere på eksa-
mensforhold og pensum samt det man som fagmiljøet har brug for i en cen-
sorårsberetning 

- Der bør spørges ind til eksamensmiljøet. 

https://arts.au.dk/uddannelse/censor/aarsberetningsskema-censorformaend/
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6. Social trivsel (drøftelse) 
Baggrund 
Studienævnet skulle drøfte den sociale trivsel på afdelingen med særligt fokus på stu-
diemiljø og debattone, jf. initiativer i handleplanerne fra uddannelsesevalueringen 
2022 og årlig status 2023. På baggrund af drøftelsen skulle studienævnet overveje om 
der skal sættes særlige initiativer i gang. 
 
Drøftelse 
Studienævnet indledte drøftelsen med en runde, hvor mødedeltagerne kunne komme 
med deres perspektiver på den sociale trivsel på afdelingen. Her blev følgende per-
spektiver fremlagt: 

- Generelt er der et godt studiemiljø på teologi, hvor der er plads til alle, og alle 
er velkomne. Dog er der mange af de ældre studerende, som ikke deltager. 

- Theos bar har godt fremmøde sidst på aftenen, særligt fra studerende uden for 
religionsvidenskab og teologi; men færre af vores egne studerende slutter ugen 
sammen i Theos bar.   

- 2. semestersstuderende virker til at være meget fasttømrede, og de hjælper 
hinanden. De er også i studiegrupper m.v. 

- Der er mange faglige og sociale tilbud på afdelingen. 
- Det virker til, at mange studerende på kandidatuddannelsen har det 

svært/hårdt. Strukturen på kandidatuddannelsen (bl.a. med valgfag og pro-
jektorienteret forløb på 3. semester) kan bidrage til, at de studerende ikke ken-
der så mange og ikke føler så stærkt et tilhørsforhold til deres årgang. 

- Der er gjort en stor indsats for at hjælpe de studerende godt igennem co-
ronaperioden og den lidt specielle tid derefter. 

- Det lader til at en relativt stor del af de studerende på teologi har udfordringer. 
Dette skal der tages højde for, når man drøfter trivsel. 

 
 
SN drøftede derefter perspektiverne:  
 
SN drøftede, om der bør sættes initiativer i gang for studerende på kandidatuddannel-
sen, som kan styrke deres fællesskabsfølelse og tilhørsforhold til uddannelsen. Eventu-
elt med inspiration fra NT-gruppens specialeseminar og eventuelt under inddragelse 
af det specialeforberedende forløb. 
 
Det blev drøftet, om underviserne kan gøre merefor at understøtte den sociale trivsel 
på afdelingen. Læsekredse blev fremhævet, som et godt initiativ, som meget gerne må 
genoptages.  
 
SN besluttede, at de vil genbesøge drøftelsen ang. den faglige og sociale sammen-
hængskraft på kandidatuddannelsen i efteråret 2023. 
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Opfølgning: Afdelingsleder/SN-forperson,  Kirstine Helboe Johansen, og afdelingsko-
ordinator, Kathrine Juul Svejstrup, laver en lille forundersøgelse blandt undervisere 
der er vant til at tage imod nye kandidatstuderend. 
 
SN opfordrer Theos bar til at tænke videre i retning af særlige initiativer og række ud 
til afdeling/underviser, hvis det er relevant. 
  
 
7. Afrapportering fra møde med aftagerpanel (orientering og evt. drøf-

telse) 
Afdelingsleder/SN-forperson, Kirstine Helboe Johansen, skulle fortælle om det af-
holdte møde med aftagerpanelet den 9. juni 2023, hvorefter studienævnet havde mu-
lighed for at drøfte det:. 
 

• Der er kommet et par nye medlemmer i aftagerpanelet, som også deltog i mø-
det.  

• Aftagerne er generelt positive ift. møderne, og der var nogle gode og konstruk-
tive drøftelser. Søren Schrøder var med som repræsentant for SN, og gennem-
gik studiestarten (i rollen som cheftutor). Aftagerne nævnte i den forbindelse, 
at de gerne vil bruges ift. opstart af §1a, de kan fx inviteres ind til studievel-
komsten.  

• Det blev i øvrigt drøftet, hvordan teologi kan arbejde med eksamensformer, 
hvor akademiske kompetencer udprøves i nogle genrer, som lægger op til, at 
man handler akademisk, når man kommer ud i job. Dette ledte til en god drøf-
telse, hvor det bl.a. bemærket, at præster skal være gode teologer og have en 
lille entreprenør i sig, som kan drive processer i kirken. 

 
En VIP på afdelingen har foreslået, at der inviteres en repræsentant fra frikirkerne ind 
i aftagerpanelet, da disse efterhånden udgør en stor aftager for teologis dimittender. 
Dette drøftes i øjeblikket med studieleder.  
Studienævnet var enige i forslaget. 
 
Studienævnet havde ikke yderligere kommentarer til afrapporteringen. 
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8. Indstilling af to undervisere til underviserprisen 2024 (beslutnings-
punkt)  

Studienævnet indstiller ikke undervisere til underviserprisen 2024. 
 
I stedet skulle studienævnet drøfte, om man ønsker repræsentanter i det indstillings-
udvalg, som SN IKS etablerer i efteråret, og som indstiller kandidater fra resten af in-
stituttet. Studienævnet skulle også beslutter også, hvilke repræsentanter. Studienæv-
net havde som mødebilag modtaget en udfoldet sagsfremstilling ang. indstilling til un-
derviserprisen og processen herfor, som anvendes i SN og UN på IKS. 
 
Beslutning 
Studienævnet besluttede at indstille følgende repræsentanter til indstillingsudvalget: 

- Elisabeth Roland Christensen deltager som studenterrepræsentant 
- René Falkenberg deltager som VIP-repræsentant 

 
 
9. Kommentarer til revision af rammeforretningsorden for UN på Arts 

(drøftelses- og beslutningspunkt) 
Baggrund 
Der er udarbejdet et forslag til ny rammeforretningsorden for UN på Arts. Baggrunden 
er, at der ved gennemgang af den nuværende rammeforretningsorden for UN har vist 
sig at være forskellige uoverensstemmelser – f.eks. mellem de opgaver, der beskrives 
for uddannelsesnævnene, og de opgaver, som nævnene faktisk løser, og i forhold til 
rollefordelingen – (uddannelsesnævn, afdelingsleder, UN-sekretær). Der er desuden i 
den nuværende rammeforretningsorden uklarhed omkring de baggrundsdokumenter, 
der regulerer uddannelsesnævnene. Ifm. forslaget til ny rammeforretningsorden er der 
arbejdet med at forenkle og er primært brugt formuleringer fra baggrundsdokumentet 
Organisering på Arts.   
Endelig foreslås forskellige procedurer rettet til, så de følger det, der i praksis bruges i 
UN – det gælder f.eks. valgprocedure og procedure for skriftlig behandling 

  
Fakultetet ønsker at få studienævnets input til udkastet, der er udarbejdet, så det 
skulle give mulighed for umiddelbart – evt. efter indsættelse af medlemmer i de for-
skellige UN – at blive brugt som forretningsorden for institutterne på DPU, IKS og 
IKK. Hvis ikke skal institutterne være opmærksom på, at de særegne forretningsorde-
ner skal harmonere med fakultetets rammeforretningsorden. 
 
Studienævnet havde som mødebilag modtagerudkastet til rammeforretningsordenen, 
den nugældende rammeforretningsorden for UN på Arts samt forretningsordenen for 
uddannelsesnævn på IKS. 

 
 
 

https://medarbejdere.au.dk/fileadmin/www.medarbejdere.au.dk/hovedomraader/Arts/Politikker_og_delstrategier/Organisering_paa_Arts_16-11-2017.pdf


 
 

ARTS 
AARHUS UNIVERSITET 
 
 

Referat 
 
Dato: 14. juni 2023 
Ref: Trine Andersen 

 

Side 7/9 

Beslutning: 
Studienævnet for teologi havde ikke kommentarer til forslaget om ny rammeforret-
ningsorden for UN på Arts. 
 
Næste skridt: 
Studienævnets kommentarer til udkast til rammeforretningsorden for UN på Arts sen-
des til dekanatet v/Terkel Rørkær Sigh trs@au.dk senest den 10. august 2023. 
 
 
10. Ansøgninger til aktivitetspuljen (beslutningspunkt) 
En SN-repræsentant var inhabil under dette punkt og deltog derfor ikke i behandlin-
gen. 
 
Beslutning 
Studienævnet behandlede og godkendte den indkomne ansøgning til aktivitetspuljen, 
som SN havde modtaget som mødebilag. Ansøgningen faldt inden for de rammer, som 
SN har praksis for at godkende. 
 
 
11. Forslag til dagsordenspunkter til kommende studienævnsmøder 

(drøftelses- og/eller beslutningspunkt) 
 
Studienævnet drøftede forslag til kommende dagsordenspunkter   
 
Studienævnets egne faste dagsordenspunkter: 
 

Initiativ Tidspunkt 
Status på §1a: eksamen, optag, vejledningsbehov og trivsel (UVAEKA skaffer tal på 
beståede kurser). Evt. besøg af relevante undervisere. 
 

 
April  

Undervisningsmiljøvurdering (behandles sammen med årlig status): Studienævnet 
følger op på evt. egne indsatsområder 

April/Maj 

Mødedatoer i efteråret fastlægges Maj 
 

Drøftelse af Survey til specialeevaluering og bachelorevaluering Maj 
 

Social trivsel 
- herunder fokus på studiemiljø og debattone 
 

Juni 

Drøftelse af resultat af speciale- og bachelorprojektevaluering 
 

August  

Organisationernes dag 
 

August 

Studiestartsevaluering 
 

Oktober  

mailto:trs@au.dk
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Status på §1a: eksamen, optag, vejledningsbehov og trivsel (UVAEKA skaffer tal på 
beståede kurser). 
Evt. besøg af relevante undervisere. 
 

Oktober 

Mødedatoer for foråret fastlægges November  
 

Evaluering af BA. Teologi (efter møder/surveys med studerende på 7. semester) 
 

November/december 
(2022/23) 
 

Studievejlederne gennemgår forårets kalender i studievejledningen 
 

December 

 
 
Studienævnets dagsordenspunkter 2023:   
 

Initiativ Tidspunkt 
 

status 

*Ang. tal for sagsbehandlingen (se ref. juni 2022) *Juni 2023 
 

Flyttet til F23 fordi for-
matet skal gentænkes, 
hvis det skal dagsor-
denssættes 

Censorformandsskabets årsberetning: Der arbejdes 
på at lave en fælles skabelon med nogle fælles 
spørgsmål til censorformandsskabernes årsberetnin-
ger, så det bliver bedre muligheder for at sammen-
ligne fra år til år og på tværs af uddannelser. I den 
forbindelse har studieleder bedt SN komme med in-
put til, hvad de ønsker af en sådan årsberetning – 
hvad kan man bruge den til, og hvilke særlige 
spørgsmål skal besvares i en årsberetning fra cen-
sorformandsskabet. Dette dagsordenssættes når 
censorformandsskabets årsberetning dagsordens-
sættes i f23 (se ref. 7. marts). 
 

Juni 2023 – ifbm. at censorfor-
mandsskabets årsrapport drøftes 
(Jf. SN’s årshjul med faste punk-
ter) 

Dagsordenssat juni 
2023 

Ang. omgangs- og debattone: 
I spørgsmålene til undervisningsevalueringerne skal 
der formuleres et nyt spørgsmål, som skal omhandle 
omgangs- og debattonen. (”SN besluttede, at der 
skal stilles et spørgsmål til undervisningsevaluerin-
gen ang. dette (både underviser-studerende rela-
tion, men også studerende-studerende relation) og 
at der skal være fokus på dette i behandlingen af un-
dervisningsevalueringen. Fristen for at formulere 
det nye spørgsmål bliver i E23, så det kan bruges i 

E23  
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E24 og F24”. (referatuddrag ifbm. årlig status maj 
2023)) 
 
Evalueringen af bacheloruddannelsen, inkl. tids-
punkt for evalueringen, drøftes. Se referat fra SN-
møde 12. april 2023. 
 

F25  

*Studienævnets forpersonskab foreslog, at punktet ang. tal for sagsbehandling samles 
til et punkt i december, hvor tallene bl.a. vil blive gennemgået. 
SN var enige i forslaget. 
 
Den faglige og sociale sammenhængskraft på kandidatuddannelsen skal genbesøges af 
SN i efteråret 2023 (jf. punkt 6 ovenfor) 
 
SN IKS drøfter i øjeblikket undervisningsevalueringer. SN drøftede i forlængelse heraf 
kort evalueringskulturen på afdelingen, og på baggrund af dette besluttede SN at un-
dervisningsevalueringer dagsordenssættes som drøftelsespunkt i efteråret 2023.  
 
SN IKS drøfter endvidere etablering og fastholdelse af studiegrupper i øjeblikket: SN-
forperson/AL Kirstine Helboe Johansen nævnte, at man på teologi allerede er i gang 
med at afprøve en ny proces for studiegrupper, og derfor er teologi inde i et andet ”rul” 
end det andet studienævn på instituttet. 
SN var enige i denne betragtning, og studiegrupper dagsordenssættes ikke umiddel-
bart i det kommende semester. 
 
Opfølgning: SN-sekretær, Trine Andersen, opdaterer listen over kommende punkter til 
behandling i SN. 
 
 
12. Eventuelt 
Der blev spurgt til, om der er prisopgaver på Arts. SN-forperson/AL, Kirstine Helboe 
Johansen, forklarede at det er der ikke længere. Hvis de studerende ønsker det, kan de 
tage det med videre i de studenterpolitiske organer. 
Mødet blev herefter hævet. 
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